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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 7 mei 1956
*'s Morgens te 11 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Algera, Beel, Beyen, De Bruijn, Cals,
Van de Kieft, Mansholt, Van Oven, Staf, Suurhoff, Van Thiel, Witte en Zijlstra (afwezig zijn de
Ministers Kernkamp en Luns).

Secretaris: J. Middelburg.

2. Ingekomen stukken en mededelingen
- - -
d. De verzorging van de Ambonezen in Nederland (#Zie ook notulen MR 14/5/56, punt 2i.)
De Minister-President heeft een brief gekregen van een vertegenwoordiger van de zogenaamde
Republiek der Zuid-Molukken over de wijziging in de uitkeringsregeling voor de Ambonezen.
Minister Van Thiel deelt mede, dat volgende week de nieuwe maatregel wordt ingevoerd,
waardoor Ambonezen alleen een uitkering krijgen, als zij kunnen aantonen, dat zij geen werk
hebben. Aangezien praktisch alle Ambonezen aan het werk gekomen waren en daarnaast
volledige verzorging genoten, is ongeveer anderhalf jaar geleden besloten over te gaan op een
regeling tot zelfverzorging. Na incidenteel verzet tegen de bouw van gezinskeukens is bij de
bijeenkomst van Ambonezen in Den Haag tot een algemener protest tegen de nieuwe maatregel
besloten. Bij een bespreking met Minister Beel en vertegenwoordigers van Justitie is besloten, dat
Binnenlandse Zaken een circulaire aan de burgemeesters zal zenden om bij ongeregeldheden
onmiddellijk in te grijpen. De bedoeling van de nieuwe maatregel heeft niet de politieke strekking
om de actie van de Ambonezen te saboteren, maar maakt een eind aan de abnormale situatie,
waarbij de betrokkenen volledige verzorging genieten en daarnaast een gewoon loon verdienen.
De verwachting bestaat, dat de begroting met f. 5 mln. kan worden verminderd.

De Minister-President tekent hierbij aan, dat aan degenen, die vrijwillig hun arbeid
prijs geven, (op overeenkomstige wijze als voor Nederlandse werknemers geldt) geen uitkering
moet worden gegeven.

Minister Algera zou gaarne een afschrift van de onderhavige brief ontvangen.
Minister Van Thiel zal hem een fotocopie toezenden. De Minister-President herinnert eraan, dat tot
nu toe nooit op brieven is gereageerd, die afkomstig waren van de RMS.
- - -
i. Molukse Indonesiërs in Nieuw-Guinea (Zie notulen MR d.d. 16 april 1956, punt 2 k. #Zie ook
notulen MR 22/5/56, punt 2g.)
Minister Beel deelt als Minister van Overzeese Rijksdelen a.i. mede, dat van de RMS-Indonesiërs,
die op Nieuw-Guinea zijn aangekomen, er 6 geweigerd hebben naar Indonesië terug te gaan en
ook niet hun erewoord wilden geven, waardoor zij vrijheid van beweging in Nieuw-Guinea
zouden kunnen krijgen. Alleen de brieven bestemd voor enkele Kamerleden, welke enige tijd zijn
opgehouden, zullen doorgezonden kunnen worden. Spreker antwoordt op een vraag van Minister
Algera, dat de Gouverneur op grond van het Nederlands-Indische Wetboek van Strafrecht
bevoegd was de brieven te openen.

Minister Staf vraagt zich af of het wenselijk is de betrokkenen in Merauke met
beperkte bewegingsvrijheid te laten blijven, aangezien zij daar zo opgehaald kunnen worden van
Ceram uit.

Minister Van Thiel stelt de vraag of het de bedoeling van de Gouverneur is deze
lieden naar Nederland te zenden. Spreker zou het beter achten, indien in een dergelijk geval de
mensen direct naar Nederland werden gezonden zonder dat eerst hun erewoord wordt gevraagd.
Minister Beel antwoordt, dat de Gouverneur deze mensen graag naar Nederland wil hebben. De
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Minister-President is van oordeel, dat na de moeilijkheden met Ir. Manusama niet weer nieuwe
mensen naar Nederland gezonden moeten worden.

Minister Beyen wijst erop, dat men niet moet verwarren het meer of minder
vriendschappelijk zijn tegen Indonesië met de Nederlandse instelling tegenover andere landen.
Men loopt anders het gevaar steun te verlenen aan het Indonesische argument, dat Nederland van
Nieuw-Guinea uit subversieve acties tegen Indonesië ondersteunt.

De Minister-President stelt voor thans niet anders te besluiten dan dat de brieven
aan de betrokken Kamerleden worden doorgezonden. De Raad verklaart zich hiermede akkoord.

j. Bezoek aan Nieuw-Guinea
Minister Beel deelt mede, dat Gouverneur Van Baal een brief heeft geschreven, waarin hij het als
wenselijk noemt, dat de Regering Z.K.H. de Prins zou vragen een bezoek aan Nieuw-Guinea te
brengen. Spreker acht een bezoek echter op het ogenblik niet opportuun. Minister Beyen meent
deze gedachte ook sterk te moeten ontraden. De Minister-President merkt op, dat Nieuw-Guinea
thans internationaal sterk in de belangstelling staat. Ook spreker meent dat een bezoek van de
Prins op het ogenblik de zaak geen goed zou doen. De Raad verklaart zich met dit standpunt
akkoord.
- - -

Middagvergadering
- - -

3. Buitenlands beleid
- - -
c. De verhouding tot Indonesië
Minister Beyen heeft in de vergadering van de NATO-Council in Parijs de gelegenheid te baat
genomen om in het kort te spreken over de moeilijkheden met Indonesië. Daarbij heeft hij
gezegd, dat het hier vooral om een rassen-tegenstelling gaat. De stemming is meer anti-blank, dan
anti-koloniaal. De Nederlandse Regering heeft steeds alles gedaan om tot betere verhoudingen te
komen en staat ook nu op het standpunt, dat er een redelijke verhouding moet zijn. Aangezien
verschillende NATO-landen President Sukarno op bezoek zullen krijgen, zal het van Nederlandse
zijde op prijs worden gesteld, als wordt gezegd, dat met de schending van de rechten van de mens
bij de politieke processen en met de schending van de verdragen niet akkoord kan worden
gegaan. De Minister-President verwacht, dat de Amerikanen Sukarno bij zijn bezoek sterk zullen
fêteren. Spreker vraagt zich af of men in Amerika duidelijk voor ogen heeft hoe alles in Indonesië
gelopen is. Er zijn thans vooral twee kwesties van belang, namelijk in de eerste plaats de politieke
processen (waarbij opnieuw 3 getuigen hun aanvankelijke onder sterke pressie afgelegde
verklaringen hebben teruggenomen) en in de tweede plaats de financiële zaken. Amerika is voor
een belangrijk deel aansprakelijk voor de nakoming door Indonesië van de aangegane
verplichtingen. Deze zaken moet men in een korte samenvatting aan Eisenhower en Dulles
voorleggen en hierbij zeggen, dat Amerika lid was van de UNCI en dat Nederland als de
ontwikkeling zo doorgaat een beroep op de UNCI zal moeten doen.

Minister Van de Kieft is het wel eens met de gedachten van de Minister-President,
maar naar sprekers ervaring zal men weinig van het State Department in dit opzicht moeten
verwachten. De Minister-President heeft geen hoog gespannen verwachtingen, maar men zal
moeten zorgen, dat Eisenhower en Dulles zelf vóór de komst van Sukarno op de hoogte zijn
gebracht op welke wijze de verdragen en de menselijke rechten worden geschonden, zodat zij het
beleid van de Indonesische Regering niet te zeer gaan verheerlijken. Minister Beyen merkt op, dat
Buitenlandse Zaken alles gedaan heeft om Amerika op de hoogte te stellen; de Amerikaanse pers
is Nederland ook wel gunstig gezind, maar men moet oppassen, dat ze niet moe worden. Spreker
zal nog nagaan wat terzake kan worden gedaan.



Minister Van de Kieft vraagt zich af of er in Indonesië zelf nog iets gebeuren moet,
nu alles schijnt vastgelopen te zijn. Spreker stelt de vraag of het niet mogelijk is door inofficiële
gesprekken in Indonesië verder te komen of door het uitzenden van iemand als Van Roijen.
Spreker gelooft zelf, dat men niet zo gemakkelijk verder komt, want in Indonesië richt men zich
op de Nieuw-Guineakwestie; ten aanzien van dit punt ligt het Nederlandse standpunt echter ook
vast. Minister Beyen antwoordt, dat de situatie in Indonesië zo is, dat degenen, die Nederland
willen hinderen, thans de boventoon voeren. Spreker vraagt zich af of dit het goede moment is
om onzerzijds  iets te doen om de situatie te verbeteren. De Minister-President gelooft ook, dat een
dergelijke poging op het ogenblik volkomen hopeloos is.

Minister Algera heeft gelezen, dat de Indonesische Regering Tidore heeft
aangewezen als gouvernementsplaats voor West-Irian. Spreker stelt de vraag of dit geen zaak is,
die Nederland voor de Veiligheidsraad of voor een ander internationaal orgaan moet brengen.
Minister Beyen wil dit punt gaarne bekijken, maar gelooft, dat dan de gehele Nieuw-Guineakwestie
aan de orde zal komen.

d. De tiërcering der Indische pensioenen (Zie notulen MR d.d. 9 april 1956, punt 3a.)
Minister Beyen herinnert eraan, dat ten aanzien van de Nederlandse aanvulling van de getiërceerde
Indische pensioenen is medegedeeld, dat dit niet voor niet-Nederlanders zou gelden. Minister
Van de Kieft heeft gezien, dat van de ongeveer 425 gevallen er 350 betrekking hebben op
minderen van het vroegere KNIL uit België, Oostenrijk, Zwitserland enz. Het lijkt hem bijna
onmogelijk hun geen aanvulling te geven. De Minister-President meent ook, toen hij deze cijfers
zag, dat dit moeilijk zal zijn. Wel is spreker van oordeel, dat deze pensioenen aan Indonesiërs
aanvankelijk buiten de aanvulling gelaten moeten worden. Minister Beyen is bereid zich bij deze
conclusies aan te sluiten.
- - -


